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Ref.  Zienswijze op ontwerp omgevingsvisie Gemeente Heerde. 

Geachte gemeenteraad van de gemeente Heerde, 

We hebben kennisgenomen van het ontwerp omgevingsvisie Gemeente Heerde "Heerde van de 

toekomst-samen werken aan onze leefomgeving" en willen graag onze zienswijze hierop geven. 

In het ontwerp omgevingsvisie wordt meerdere keren verwezen naar het "Uitnodigingskader voor 

windenergie en zonne-energie op land, het zgn. uitnodigingskader". Dit is op z'n minst vreemd te 

noemen want er ligt momenteel geen definitieve versie van het uitnodigingskader. Het kader is  on-

hold  gezet om cruciale wijzigingen door te voeren. Het is dan ook logisch om deze verwijzingen uit de 

omgevingsvisie te schrappen. 

Opvallend is verder dat het bij duurzaam landgebruik als eerste over energie gaat. Energieopwekking 

heeft weinig tot niks met duurzaam tandgebruik te maken. Dit geeft de lezer een vertekend beeld 

van duurzaam landgebruik. Daarnaast is dit tegenstrijdig met de opmerkingen in de eerste paragraaf 

op bladzijde 31: "Ons doel is dat het natuurlijk systeem beter wordt beschermd". In geval van 

zonnevelden is er geen wetenschappelijke basis voor duurzaam tandgebruik en daarvoor dient het 

land te moeten worden beschermd tegen zonnevelden. De schaarse landbouwgronden welke 

Nederland inmiddels kent zijn nu en zeker in de toekomst nodig voor voldoende voedselvoorziening 

voor Nederland en landen eventueel buiten Nederland. 

Afgezien van dat het huidige uitnodigirtgskader  on-hold  staat en daarom een referentie naar dit 

document in de omgevingsvisie niet correct is, wordt ondertussen ook heel duidelijk dat het 

aanleggen van nog meer zonnevelden de energietransitie niet verder gaat helpen. Het aanleggen van 

zonnevelden is in feite verspilting van ingebrachte menselijke energie en vergeven subsidies en dient 

op dit moment alleen voor vulling van de kas van projectontwikkelaars en grondeigenaren. 

Vanuit de landelijke en provinciale politiek is al aangegeven dat zon op tand zeker geen voorkeur 

verdient en er eerst gekeken moet worden naar zon op het dak, zon op industrieterrein en ook 

parkeerterreinen  etc.  (zogenaamde zonneladder). Ook hebben al meerdere provincies (oa. Friesland, 



Overijssel en nu ook Gelderland) een halt toegeroepen aan op zon op het land. De provincie 

Gelderland heeft een motie aangenomen waarin staat dat er geen nieuwe zon op land initiatieven 

mogen worden goedgekeurd zolang het niet duidelijk is waar nog ruimte op het energienetwerk is. 

Het opnemen van de mogelijkheid voor ontwikkeling van zonnevelden in de omgevingsvisie is dan 

ook in strijd met provinciaal en landelijk beleid. 

Ook heeft het aanleggen van een zonneveld voor omwonenden een geweldige impact op hun 

woongenot. Zeker in het landschap van de broeklanden dat zich juist kenmerkt door de open ruimte 

en zichtlijnen. Dit druist in tegen alle logica en alle andere punten die in de omgevingsvisie staan ter 

ontwikkeling van dit gebied (natuur, recreatie,  etc.).  Het proces van initiatiefnemers voor 

ontwikkeling van zonnevelden geeft veel stress en spanning voor omwonenden en zorgt voor heel 

veel onrust, commotie en inmiddels toch ook kwade gezichten in de buurt. 

Ondertussen moge het dan ook heel duidelijk zijn dat het ontwikkelen van zonnevelden een 

gepasseerd station is wat niet past in een lange termijn omgevingsvisie van de Gemeente Heerde. 

Wij verzoeken u dan ook om de passages over zonnevelden te herzien en de verwijzingen naar het 

uitnodigingskader te verwijderen. 

Met vriendelijke groet, 
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